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PROTOKÓŁ  

 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Rady Miejskiej                       
w Kamieniu Krajeńskim odbytego dnia 21 stycznia 2025 r. w Urzędzie 

Miejskim w Kamieniu Krajeńskim. 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1400, a zakończono o godz. 1535
 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu w składzie: 

1)  Skaja Sebastian – Przewodniczący Komisji, 

2)  Cysewska Kinga, 
3)  Jasiński Jakub. 
  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1) Marciniak Natalia - Burmistrz 
2) Husarek Marta – Zastępca Burmistrza 

3) Hałasowska Anna – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
4) Gustyn Piotr – Skarbnik 
5) Chodera Katarzyna – Kierownik Referatu RGIiGK 

 

 
Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 
 

  

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Zmiany w WPF.  

2. Zmiany w budżecie na rok 2025.  
3. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 
4. Wybór metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami     

komunalnymi oraz określenie wysokości stawki opłaty za            
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

5. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej             

w Kamieniu Krajeńskim za 2024 rok. 
6. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2025 rok.  

7. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2025 rok. 
8. Pozostałe projekty uchwał.  

 

II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

     III. Zapytania i wolne wnioski.      
 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad.I.1. Zmiany w WPF. 

  
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Przedstawił, co następuje: 

W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe 
zgodnie z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 

2025. 
Planowane na rok 2025 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 56.129.721,19 zł, 
- wydatki ogółem – 58.648.388,30 zł, 

W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 1.368.667,11 zł, 
i wynosi 2.518.667,11 zł. 

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 
- kredytami w kwocie 1.150.000,00 zł, 
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego                                        

z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi                

w odrębnych ustawach, - w kwocie 1.253.198,71 zł, w tym: 
- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 1.000.000,00 zł. 

- środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane w 2022r.                
w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł, 

- środki KPO otrzymane na zadanie "Utworzenie miejsc opieki dla 

dzieci do lat 3 - budowa żłobka w Kamieniu Krajeńskim" kwota 11.349,20 zł. 
- Przychody jst z wynikających z rozliczenia środków określonych                 

w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub 
zadania finansowanego z udziałem tych środków. Dotyczy to następujących 
środków: 

- niewykorzystane środki z programu Fundusze Europejskie na Rozwój 
Cyfrowy 2021-2027 (FERC) dotyczy projektu "Zwiększenie 
cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim" kwota 

115.468,40 zł, 
W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 

zadaniach: 
1. „Przebudowa (modernizacja) oczyszczalni ścieków w Kamieniu 

Krajeńskim". Nastąpiło zwiększenie finansowania. Wartość środków 

zabezpieczonych przez gminę na 2025r. planowana jest na kwotę 
4.339.511,71 zł, (zwiększenie o 6.196,80 zł.) w tym: 

- w roku 2025 środki Rządowego Funduszu Polski Ład Program 

Inwestycji Strategicznych 4.158.314,91 zł. (bez zmian), oraz środki własne 
181.196,00 (zwiększenie o 6.196,80 zł.). 

2. „Rozbudowa z przebudową (modernizacja) oczyszczalni ścieków              
w Zamartem". Nastąpiło zwiększenie finansowania. Wartość środków 
zabezpieczonych przez gminę na 2025r. planowana jest na kwotę 

1.020.000,00 zł, (zwiększenie o 1.000.000,00 zł.) w tym: 
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- w roku 2025 środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnym 

1.000.000,00 zł. (zwiększenie o kwotę 1.000.000,00 zł), oraz środki własne 
20.000,00 zł. (bez zmian). 

3. „Utworzenie miejsc opieki dla dzieci do lat 3 – budowa żłobka                 
w Kamieniu Krajeńskim” 

Wartość zadania 2.258.881,52 zł, (zwiększenie o 49.200,00 zł,)                    

w poszczególnych latach wydatki będą następujące: 
- w 2025r. 1.628.136,00 zł, (zwiększenie o 49.200,00 zł). 
- w 2026r. 630.745,52 zł. bez zmian 

4. „Zwiększenie cyberbezpieczeństwa Urzędu Miejskiego w Kamieniu 
Krajeńskim". 

Całkowita wartość zadania (wydatki bieżące i majątkowe) wynosi 
544.228,00 zł, w poszczególnych latach wydatki będą następujące:  

- w roku 2025 na wydatki bieżące przeznaczone zostało 41.200,00 zł, 

(zwiększenie o 41.200,00 zł.) natomiast na wydatki majątkowe przeznaczone 
zostało 455.228,00 zł, (zwiększenie o 74.268,40 zł). 

Całość zadania finansowana jest ze środków zewnętrznych. Do 
budżetu na 2025r. wprowadzone zostały środki niewykorzystane w 2024r. 

Program: Fundusze Europejskie na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 (FERC) 

Priorytet II: Zaawansowane usługi cyfrowe 
Działanie 2.2. - Wzmocnienie krajowego systemu cyberbezpieczeństwa 

konkurs grantowy w ramach Projektu grantowego "Cyberbezpieczny 

Samorząd" o numerze FERC.02.02-CS.01-001/23 
 

Brak dyskusji.  
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               
3 głosami za.       
 

Ad.I.2. Zmiany w budżecie na rok 2025. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 

Piotr Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach                        
w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Brak dyskusji.  
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 
3 głosami za.      
 

Ad.I.3. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 

 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn. Poinformował, że środki wskazane w uchwale przeznaczone są 

na realizację wspólnie z Powiatem Sępoleńskim następujących zadań:  
- zadania związanego z organizacją publicznego transportu zbiorowego na 

obszarze Powiatu Sępoleńskiego w oparciu o ustawę z dnia 16 maja 2019r.                
o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
publicznej (Dz.U. z 2019r. poz. 1123), kwota 30.000,00 zł.  
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- budowę chodników i inne prace drogowe w pasach drogowych dróg 

publicznych kategorii powiatowej należących do Powiatu Sępoleńskiego                  
i przebiegających przez teren gminy Kamień Krajeński, gdzie stosuje się 

powszechnie akceptowaną przez społeczeństwo i praktykowaną przez 
wszystkie gminy Powiatu, zasadę wspólnego finansowania powyższych zadań 
z budżetu samorządu gminnego i samorządu powiatowego. Efektem tych 

działań jest również poprawa bezpieczeństwa w ciągu dróg lokalnych na 
terenie gminy, kwota 50.000,00 zł.  

Zachodzi zatem potrzeba udzielenia z budżetu Gminy Kamień 

Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu z przeznaczeniem na 
realizację w/w zadań, w następstwie czego zostaną zawarte stosowne 

porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą Kamień Krajeński. 
 

Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja zapytał czy w Kamieniu 

Krajeńskim autobusy są za darmo tak jak w Sępólnie Krajeńskim czy gmina 
musi płacić.  

 
Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek podkreśliła, że w tym 

przypadku chodzi o transport na terenie gminy. Jest to transport gminy 

Sępólno Krajeńskie.  
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 
jednogłośnie 3 głosami za.      
 

Ad.I.4. Wybór metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami               
komunalnymi oraz określenie wysokości stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Pan 
Piotr Gustyn.  

Przedstawił następujące propozycje miesięcznych stawek opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy:  

1) stawka podstawowa w wysokości 35,00 zł, w przypadku gdy odpady 

komunalne są gromadzone i odbierane w sposób selektywny;  

2) stawka podwyższona w wysokości 70,00 zł, w przypadku gdy 

właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów                     

w sposób selektywny.  

Z kolei zwalnia się w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 

odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, za miesiąc od jednego 
mieszkańca w wysokości 1,00 zł. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 

obniżką o 1 zł nie zachęci się mieszkańców do kompostowania. Sprawdziła                

i w Chojnicach było 2 zł, ale wprowadzili 4 zł mniej. Jeżeli chodzi o tworzenie 
kompostowników to nie jest żadna zachęta. 
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Radna Pani Kinga Cysewska zapytała czy nie można w inny sposób 

szukać oszczędności.  
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn podkreślił, że należałoby rezygnować                   
z inwestycji. Zwrócił uwagę, że podwyżka jest po 3 latach.   
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 
to nie jest wina radnych. Podkreśliła, że 5,50 zł to nie jest kosmetyczna 
zmiana. Uderza się w rodziny gdzie jest więcej osób.  

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że już wcześniej mówiła, 

że błędem jest to, że przez 3 lata stawka była na tym samym poziomie.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska stwierdziła, że 

jednorazowo to jest za dużo.      
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że wszystko musi się 
bilansować. Zwróciła również uwagę, że proponowana stawka i tak byłaby 

najniższą w powiecie.  
 

Następnie prowadzono dyskusję na temat dokonania zmian                        
w regulaminie.  

 

Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja zwrócił uwagę, że 

wszelkie poruszane dzisiaj kwestie i tak już w tym roku nie mają wpływu na 

cenę. Podkreślił, że chodzi bardziej o to co w tej gminie działo się od lat. 

Poprzedni Burmistrz nie zwracał uwagi na pewne nieprawidłowości, które 

Radny zgłaszał na komisjach. Nic nie zostało zrobione. Zgłaszał ten problem 

również Radnym i też nikt nie zareagował. Dopiero nowa Pani Burmistrz 

zrobiła z tym porządek. Stwierdził, że teraz mieszkańcy będą płacili za to, że 

firmy wywoziły śmieci właściwie za darmo. Każda firma płaciła mniej. Było to 

zgłaszane. Pan Prezes wiedział o wszystkim, a nie poniósł żadnych 

konsekwencji. Gdyby wszystko odbywało się tak jak powinno to w tej chwili 

nie byłoby takiej podwyżki.   

 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że temat segregacji jest 

poważnym tematem. Gmina nie osiąga wskaźników segregacji i za moment 

mogą zostać nałożone kary. Ktoś będzie musiał za to zapłacić. Podczas 

pierwszego posiedzenia Rady Nadzorczej Pani Burmistrz otrzymała 

informację, że wskaźniki nie są osiągane. Obecnie jest nowa Rada Nadzorcza. 

Niestety, ale będą kontrole. Rozpoczęło się od kampanii edukacyjnej, której 

poświęcono dużo czasu. Informacja pojawiła się na stronie internetowej,                

w mediach społecznościowych, aby nie było np. tak, że ktoś nie wie gdzie ma 

co wrzucać. Podczas zebrań wiejskich też będzie przekazywana taka 

informacja. Pani Burmistrz poinformowała, że planowane jest wprowadzenie 

następującego systemu – dwie żółte kartki, a za trzecim razem będzie już 
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nałożona kara pieniężna. Jeśli chodzi o zabudowy wielorodzinne to rozwiązań 

jest dużo, ale są one kosztowne. Pani Burmistrz poinformowała również, że 

pojazdy odbierające odpady wyposażone będą w kamery. Takie wyposażenie 

jest konieczne i dzięki temu będzie nad tym większa kontrola.  

 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek dodała, że wyposażenie                
w kamery jest zapisane w przetargu.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska zapytała na 

czym będzie polegała kontrola segregacji w jednorodzinnych. 
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak odpowiedziała, że osoba odbierająca 
odpady może dokonać sprawdzenia, zrobić notatkę i zdjęcia. W przypadku 

nieprawidłowości – dwie żółte kartki, a za trzecim razem kara pieniężna.    
 

Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja poddał pod rozwagę 
propozycję, aby np. w budynkach wielorodzinnych zarządca raz w tygodniu 
chodził i sprawdzał jak wygląda segregacja. 

 
Pani Burmistrz Natalia Marciniak stwierdziła, że jeżeli worki nie są 

oznaczone pod konkretnego mieszkańca to takie sprawdzanie będzie bardzo 
trudne. Trzeba znaleźć jakiś inny sposób.  

 

 Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja podkreślił, że trzeba 
próbować, ponieważ może jakiś pomysł okaże się trafny np. podpisywanie 
worków numerem mieszkania. Segregacja jest bardzo ważna. Trzeba się tym 

zająć.   
 

Pani Burmistrz Natalia Marciniak podkreśliła, że ludzie muszą 
zrozumieć, że warto i trzeba segregować.   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
to wszystko i tak nie załatwia tematu stawki.  

 
Następnie przystąpiono do głosowania stawki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w wysokości 35 zł:  

1 głos za (S. Skaja), 2 głosy wstrzymujące się (K. Cysewska,                              
                                                                       J. Jasiński) 

 

Radna Pani Kinga Cysewska podkreśliła, że jest to duża podwyżka.   
 

Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja zapytał czy nie mogłaby 
być stawka 34 zł lub 34,50 zł.  
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że można zaryzykować, ale 
pod koniec roku będzie trzeba szukać środków.  
 

Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja zapytał ile to by było               
o 1 zł mniej. 
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Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że 65 tys. zł. 

 
Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja stwierdził, że jest to 

dużo. Przy obniżeniu o 0,50 zł byłoby 30 tys. zł. 
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn odpowiedział, że ewentualnie można by 

zaryzykować 0,50 zł.  Może okaże się, że śmieci będzie mniej i wszystko się 
zbilansuje.   

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
czytała artykuł w gazecie i podwyżka miała być kosmetyczna, a 5,50 zł to nie 

jest kosmetyczna zmiana.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek poinformowała, że                        
w Chojnicach jest 10 zł.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska podkreśliła, że 
nie możemy porównywać się do Chojnic. Samo miasto Chojnice ma mniej. 
Człuchów ma 29 zł. Podwyżka uderza w rodziny wielodzietne.  
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek stwierdziła, że aby 
wprowadzić zwolnienie dla rodzin wielorodzinnych to musi zostać podjęta 
odrębna uchwała, a teraz jest już za późno. 
 

Skarbnik Pan Piotr Gustyn podkreślił, że jeżeli nie zostanie ustalona 
stawka to nie będzie odbioru odpadów, ponieważ nie będzie można 
rozstrzygnąć przetargu.     
 

Zastępca Burmistrza Pani Marta Husarek dodała, że jeżeli nie zostanie 
ustalona stawka tak, aby System się bilansował to nie zostanie 
rozstrzygnięty przetarg i wówczas nikt nie odbierze odpadów.  

 
Przewodniczący Komisji Pan Sebastian Skaja podkreślił, że tak jak 

Przewodnicząca Rady uważa, że jest to duża podwyżka. Z drugiej jednak 
strony wszystko idzie w górę. Przez 3 lata nie było podwyżki. Nie ma zatem 
argumentu, aby powiedzieć nie i koniec.  

 
Następnie zaproponowano przegłosowanie projektu uchwały ze stawką 

34,50 zł: 
1 głos za (S. Skaja), 2 głosy wstrzymujące się (K. Cysewska, J. Jasiński)  
 

 Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  
 

Ad.I.5. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim za 2024 rok. 

 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 
komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
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roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 3 Statutu 
Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do składania Radzie Miejskiej 

sprawozdania z ich działalności. 
     Następnie Przewodniczący komisji przedstawił sprawozdanie 
z działalności za 2024 rok. 

  
Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

3 głosami za. 

 
Ad.I.6. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2025 rok. 

 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 
komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 
jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 2 Statutu 

Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do przedłożenia Radzie 
Miejskiej rocznego planu pracy. 

 

Następnie Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy na 2025 rok. 
  
 Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie              

3 głosami za. 

 

Ad.I.7. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2025 rok. 

 
     Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Hałasowska informując, że 

zgodnie z § 15 ust. 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje 
zwyczajne zgodnie z planem pracy Rady ustalanym na dany rok 
kalendarzowy.  

Zakres zadań ustalony został we współdziałaniu z Burmistrzem 
Kamienia Krajeńskiego.  

Członkowie komisji zapoznani zostali z podstawową tematyką obrad 
oraz terminami sesji. 
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 3  głosami za. 

 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

Brak  
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Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
 Brak 

 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 21 stycznia 2025 r.   

 

 

                                                                         Przewodniczący Komisji                                                                         

                                                                                   /-/ Sebastian Skaja 


